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dara urtarorik beroena
da, etxetik kanpo denbo-
ra gehien ematen dugun
sasoia, eta baita pertso-
na berriak ezagutzeko
aukera ematen duena

ere. Argitasun-ordu kopuru handiak
gugan eragina dauka; adibidez, baiko-
rrago eta irekiago egoten gara harre-
man berriak egiteko, eta baita gure bu-
rua ezagutzera emateko ere. Bidelagun
berriak egiteaz gain, gure bihotza azkar-
tu dezakeen pertsona bereziren bat eza-
gutzeko parada ere eskaintzen digu
udarak.

Askotan izaten ditut pertsonen arteko
harremanak lerro hauetarako inspira-
zio iturri. Familia, lagun taldea edo bi-
kotea bezalako harreman sareetan mur-
gilduta egoten gara egunero, besteekin
komunikatzea denbora-pasa gogokoena
dugularik. Aldi berean, gure bizitzan
sortzen diren oztopo zein aurrerapauso
eraikitzaileenak giza harremanekin ze-
rikusia duten horiek dira, horiexek bai-
tira gure elikagai iturri emozional han-
diena. 

Gure harridurarako, ordea, edozein
urtarotan gaudelarik ere, ezagutu berri
dugun pertsonarekin sakontzen saia-
tzen garenerako harremanaren amaiera
iritsi dela konturatzen has gaitezke. Bai-
na eginkizun honetan dihardugula, zer-
gatik sentitzen dugu zenbait pertsona-
rekin egun batean hodeien gainetik
ibiltzen ari garela eta, hurrengo egune-
an, gure arteko harremana amaitzear
dagoela? Hurbil egun batean eta hu-
rrengoan kilometrotako distantziare-
kin? 

Milaka pertsonaren artean, kointzi-
dentzia handia da, erakarpen eta elka-
rrekiko konfiantza izateaz gain, zure an-
tza duen pertsona bat topatzea. Hala eta
guztiz ere, zentzugabekoa iruditu arren,
denboran, espazioan eta sentimendue-
tan bat egitea ez da nahikoa. Bi pertso-
nek emozionalki eskuragarri egon be-
harko dute; konpromiso eta korapilo
gabe alegia, harreman berri bat eraiki
ahal izateko. Erakarpen eta konexio
handia egon arren, ezagutu berri duzun
pertsona emozionalki eskuragarri ez
egotea gerta daiteke. Eta hori izan daite-
ke hasi berria den bikote harreman ba-

tean sentitzen dugun eta ulertzen zaila
egiten zaigun distantziaren arrazoia. 

Zer esan nahi du emozionalki eskura-
garri egotea? Hasteko, aurreko harre-
man bat egon bada, honek utzitako
aztarnak guztiz gaindituta daudela;
hau da, harreman ohiaren zikloa gain-
dituta eta itxita dagoela. Puntu hau
argi edukita, emozionalki eskuragarri
dagoen pertsona bat konpromisoak
hartzeko gai da eta hitzorduak antolatu
eta elkar ikusteko momentuak bilatuko
ditu. Aldi berean, azaldutako jokabidea-
ren maiztasunak konstantea izan be-
harko du; egun batean bikote moduan
eta hurrengoan lagun moduan trata-
tzen zaituen pertsonak ez ditu gauzak
argi. 

Eskuragarri dagoen pertsona batek
helarazten dituen seinaleak argiak dira
eta desioak zein sentimenduak argi
azaltzen saiatuko da. Kontaktua man-
tenduko du eta ez da bat-batean desa-
gertuko, hurrengo astean berriro ere
agertzeko. Kontaktua iraunkorra izango
da, horrenbestez. Ez ditu harremana in-
dartzeko ekintzak zein jokabideak ar-
buiatuko. Planak egingo ditu. Horrek
etorkizun hurbilera begiratzea eskatzen
du, ordutegiak eta bikotea osatzen duen
beste pertsonaren momentu libreak be-
rarenekin bateratzeko. Bestalde, planak
egiteko orduan, gehienetan azken mo-

mentura arte itxaroten duen pertsonak
erakusten duen eskuragarritasun emo-
zionala baxua da. Bikotean gaudenean
geure buruan pentsatzeaz gain biengan
pentsatzeko momentuak asko dira, eta
hein horretan, bere buruarengan baino 
pentsatzen ez duena ez dago emozio-
nalki eskuragarri. Arrunta izan beharko
luke hurbileko pertsonei harremanaren
berri ematea eta, hala suertatzen bada,
horiekin ere planak egin ahal izatea.
Harremana ezkutuan mantentzen duen
pertsona ez dago emozionalki eskura-
garri. Bikote harreman batean –baita
bestelako harremanetan ere– harrema-
na osatzen duten pertsonen artean eza-
rriko da harremanaren erritmoa. Beti
bestearen atzetik ibili behar baduzu edo
behin eta berriro planak aldatzen di-
tuen pertsona batekin bazaude, emo-
zionalki eskuragarri ez dagoen seinale
da hori.

Emozionalki eskuragarri ez egoteak
ez du esan nahi maitatzeko gaitasunik
ez duenik, hurbilpen emozionala ekidi-
ten duen traba bat dagoela baizik. Hori
dela eta, une horretan norberaren mun-
du emozionala beste pertsona batekin
partekatzeko zailtasunak daude. 

Zaila da beste aldean dagoenarentzat,
eskuragarri dagoenarentzat, alegia, to-
patu duenari alde egiten uztea. •

saioaaginako@gmail.com
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